

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KETIGA,
PARLIMEN KE-14**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : Y.B. PROF MADYA DR. RUSNAH BINTI ALUAI
[TANGGA BATU]**

TARIKH : 6 OGOS 2020 (KHAMIS)

SOALAN

PROF MADYA DR. RUSNAH BINTI ALUAI [TANGGA BATU] minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan apakah kayu ukur yang diguna pakai kepada Ahli-ahli Parlimen penyokong Kerajaan yang dipilih mengetuai syarikat berkaitan Kerajaan (GLC) berbanding bekas pengerusi-pengerusi GLC yang dipilih pada masa Kerajaan Pakatan Harapan.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, secara amnya, pencalonan dan pelantikan Ahli Lembaga Pengarah (ALP) termasuk Pengerusi bagi syarikat-syarikat milik Menteri Kewangan Diperbadankan (MKD) dibuat berdasarkan kesesuaian dari segi kelayakan, pengalaman dan kepakaran seseorang individu. Bagi pelantikan Pengerusi dan ALP syarikat-syarikat berkaitan Kerajaan (GLC), garis panduan di dalam Buku Hijau berkaitan Meningkatkan Keberkesanan Lembaga Pengarah (2006) telah menggariskan beberapa kriteria untuk melantik individu yang benar-benar berwibawa dan berkebolehan untuk menerajui Lembaga Pengarah syarikat.

Kriteria minimum bagi pelantikan seseorang calon ALP adalah sekurang-kurangnya mempunyai Ijazah Sarjana Muda atau kelayakan akademik dan profesional lain yang setara, mempunyai pengalaman berkhidmat dalam industri atau bidang berkaitan seperti perakaunan, kewangan atau perundangan atau kepakaran yang bersesuaian dalam industri berkaitan yang boleh dimanfaatkan oleh syarikat dan industri.

Selain itu, pelantikan ALP juga dilihat dari sudut kepelbagaian latar belakang dan kepakaran yang bersesuaian (*fit and proper requirements*) bagi memastikan komposisi Lembaga Pengarah yang mantap di samping menggalakkan pelaksanaan polisi keterangkuman (*inclusiveness*) dan kepelbagaian (*diversity*) di bawah *Malaysian Code of Corporate Governance* (MCCG) 2017. Bagi syarikat MKD yang tersenarai di Bursa Malaysia, pencalonan seseorang individu sebagai Pengerusi atau ALP syarikat akan melalui pertimbangan Jawatankuasa Pencalonan dan Imbuhan (*Nomination and Remuneration Committee - NRC*) serta Lembaga Pengarah syarikat masing-masing. Setelah ianya diluluskan oleh NRC dan Lembaga Pengarah barulah calon tersebut dikemukakan untuk tapisan Suruhanjaya Sekuriti dan seterusnya dikemukakan kepada Bursa Malaysia untuk pengumuman. Manakala bagi syarikat MKD yang tidak

tersenarai di Bursa Malaysia, pencalonan seseorang individu sebagai Pengerusi atau ALP syarikat akan melalui pertimbangan NRC serta Lembaga Pengarah syarikat masing-masing.

Di samping itu juga, selaras dengan Akta Syarikat 2016, secara umumnya setiap calon ALP bagi semua syarikat MKD perlu melalui beberapa tapisan iaitu tapisan keutuhan yang dijalankan oleh pihak Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM), semakan kebangkrapan oleh Jabatan Insolvensi Malaysia (JIM) dan semakan tindakan undang-undang oleh Pejabat Ketua Pendaftar Mahkamah Persekutuan (PKPMP) sebagai prosedur (*requirement*) sebelum dilantik. Tapisan tersebut merupakan penambahbaikan yang telah dilaksanakan semenjak Akta Syarikat 1965 dipinda, digubal dan diluluskan oleh Parlimen sebagai Akta Syarikat 2016, sebagai sebahagian daripada usaha memperkemaskan tadbir urus pelantikan Pengerusi dan ALP syarikat.

Lantikan politik dalam Lembaga Pengarah syarikat adalah sebagai Pengarah Bukan Eksekutif selaras dengan MCCG 2017 yang mana terdapat pembatasan kuasa di antara Lembaga Pengarah dan Pengurusan sebagai mekanisma semak dan imbang (*check and balance*). Selain daripada itu, dengan adanya lantikan politik diharapkan dapat mempelbagaikan komposisi Lembaga Pengarah dan memberi dukungan serta menyumbang idea-idea yang baik untuk meneraju syarikat melaksanakan aspirasi Kerajaan dalam memajukan negara dan ekonomi rakyat.

Kesimpulannya, pelantikan ALP syarikat MKD disuaipadankan berdasarkan keperluan setiap syarikat MKD dengan mengambil kira latar belakang dan kebolehan seseorang individu daripada pelbagai sudut bagi menganggotai Lembaga Pengarah syarikat MKD. Justeru itu, hanya Ahli Parlimen yang berkelayakan atau memenuhi kriteria *fit and proper* sahaja yang dilantik untuk menerajui Lembaga Pengarah syarikat-syarikat MKD.

Sekian, terima kasih.